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Høyttenking med utgangspunkt i: 

• Historiske endringer 

–Delegering/desentralisering av forurensningsmyndighet på 90-

tallet 

–Nedskalering av avløpsfaglig kompetanse i SFT

–Merarbeid i kommune-Norge

• Nye signaler fra Miljødirektoratet

• Egne erfaringer



Krafttak i avløpsbransjen - Taktskifte i vente

• Investeringsbehov på 332 mrd NOK – eller 600 mrd?

•

• Hvordan tenker man å øke ressursgjenvinning?

• Skal vi tenke helhetlig, hva med stikkledninger og 

private avløpsanlegg?  

• Eller er helhetlig det samme som sentralisert?

• Kan vi utnytte dagens infrastruktur bedre?

• Hybride løsninger

• Avlastning av kommunale renseanlegg



Hvordan kan vi få dette til ?

• Samarbeid for å styrke AVLØPSfaglig kompetanse

–Miljødirektoratet og statsforvalterne

–Kommunene

–Konsulentbransjen 

• Revidert avløpsforskrift med høye ambisjoner og klare mål 
om ressursgjenvinning, i tillegg til utslippskrav.

• Statlig støtte av utviklings-/innovasjonsprosjekter i 
kommuner, som har stort potensiale og noe risiko. Vi 
trenger risikovillige kommunale bestillere 

• Innovative anskaffelsesprosesser – forenkle regelverk



Norsk Vann (kommune-Norge) mener:





Norsk Vann (kommune-Norge) mener:



Norsk Vann (kommune-Norge) mener:



NMBU: Veksthus for lokal utnyttelse av næringsstoffer, vann

og energi fra avløpsvannet

SiEUGreen:    https://www.nmbu.no/en/projects/sieugreen



Nasjonalt senter for vanninfrastruktur ved NMBU




